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URUNK SZÜLETÉSE                                  A év                 1– 4 oldal
KARÁCSONY

Olv.: Iz 52,7-10 – Zsid 1,1-6 – Jn 1,1-18
Az Ige megtestesülése

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek! 
Isten hozta a Testvéreket! Kevesen vagyunk, nem elegen! Azt mondják, hogy éjszaka voltunk 
szentmisén, reggel meg azt mondják, hogy álmosak vagyunk. 

A NAGY HATÁROZAT!
Az Isten gondolata, hogy nem hagyja magára az embert!

Éjszaka arról elmélkedtünk, mit jelent az, hogy az Isten nem látogatóba jön el hozzánk, nem
vendég, hanem eljön közénk az Isten! Egy lesz közülünk, minden emberrel közösséget vállal!
Az  egész  karácsonyi  történet  a  legkisebbekről  szól!  Elsősorban  nem  a  Gyermekre  kell
gondolni,  mert  természetes,  hogy  az  újszülött  Gyermek  kicsiny,  hanem  sokkal  inkább  a
pásztorokra, akik valóban a legutolsó helyen vannak. Minő csoda, hogy velük közlik a hírt!
Talán  nekik  van  legnagyobb  szükségük  erre  a  jó  hírre?  Minden  embernek,  nekünk  is
mindannyiunknak akik itt vagyunk, szükségünk van erre a jó hírre! Ezt a szentmisét most
ajánljuk fel kicsit önző módon csak önmagunkra gondolva önmagunkért. 

Kérjük Istent, hogy ajándékozzon meg bennünket a közelségével!
Alakítsa át a gondolkodásunkat, a lelkületünket! Tartsunk bűnbánatot.

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Ez az elvilágiasodott világ nem ad helyet az Istennek! Nincs hely ebben a világban az Isten
számára!  Az istenkeresőknek egyik  legnagyobb gondja  ebben az  elvilágiasodott  világban,
hogy valami megmenthető-e a karácsony üzenetéből? Aggódjunk? Vagy mondjuk azt, hogy
Isten tartja kezében a szálakat? A világ egy része elvilágiasodott, főleg Európa, Amerika, de
mindig jönnek nemzetek, akik hűségesen az Isten szolgálatába állnak!

Még ebben az elvilágiasodott világban sem veszett el minden,
hiszen karácsony a szeretet ünnepe!

Legalább ilyenkor a családok együtt vannak és ez rendkívül fontos! A család a legfontosabb
kötelék, a családba születünk bele, a családban növekedünk föl, a családban készülünk föl az
életre! Ha semmi több nem lenne, akkor már ez is valami ennek a mai ünnepnek üzenetéből!

Az akkori világ közepe Betlehem volt!
Az a  világ,  amelybe Jézus  Krisztus  beleszületett,  az  a  hatalmas római  birodalom a  világ
legnagyobbja.  Annak a világnak középpontja Róma volt  és  nem Rómában született  Jézus
Krisztus! A világ közepe akkor nem Róma volt, bár mindenki így gondolta. Isten másképpen
gondolta! 
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Az akkori világ közepe Betlehem volt, mert Betlehemben megszületik az Isten!
Betlehemben egy olyan fényesség támadt az emberiség számára,

amely mindent megváltoztatott! 
Isten egy lett közülünk!

Jézus születése a nagy változás!
Az a világ nagyon embertelen világ volt! A pogány Róma és egyáltalán az antik világ nagyon
kevésre értékelte az emberi életet. A gyerek sem számított, a felnőtt sem volt fontos, csak
annyiban számított bárki, amennyiben hasznos volt a közösség számára. Aki nem volt az, azt
egyszerűen félreállították! Ugyan miért legyen gondunk vele? Egy ilyen világba jön el Jézus,
aki kinyilatkoztatja, hogy a legkisebbek is Isten szeretett gyermekei! Mekkora bomba volt ez
abban a világban! Az emberek szinte megzavarodtak ettől! Csak lassan fogták föl, hogy miről
is van szó. Ez 2000 esztendőre meghatározta a világ folyását! 

Jézus kinyilatkoztatja, hogy minden ember Isten szeretett gyermek!
Egyformák vagyunk!

A mai nagy változás Rómából jön!
Ma mintha egy másik nagy változás kellős közepében lennénk! Nehogy azt gondoljuk, hogy a
világ közepe mondjuk Brüsszel,  vagy New York,  Peking,  Moszkva.  Nem! Ebben a nagy
átalakulásban oly sokan aggódnak a miatt, hogy mi lesz a keresztény örökséggel. Az elmúlt
egy-két évszázadban Rómát, a keresztény világ középpontját a perifériára szorították. 

Isten működik a történelemben!
Ma a világ lelki és szellemi középpontja Róma!

Hála  legyen a  Szentatyának,  Rómában ma olyan igazságok,  értékek fogalmazódnak meg,
amely  igazságokra,  értékekre  jobban  szüksége  van  a  világnak,  mint  egy  darab  kenyérre!
Annyit beszélünk arról, hogy sokan éheznek, ezt egy kicsit részletesebben, körültekintőbben
kellene megfogalmazni.

Ma az emberiség számára nem a verseny, nem a termelés, nem az eredmény a legfontosabb,
hanem az élmény. Az emberi gondolkodás ma az élmény körül forog. Még az Egyházban is
az élmény a legfontosabb. Azok a közösségek, azok a plébániák, azok a templomok fontosak,
ahol élményszerű világgal találkoznak az istenkereső emberek. A vezéreszme ma az élmény.
Erre egy egész gazdaság épül, a médiumok szinte erre tesznek fel mindent, hogy élményt
támasszanak az emberekben, élményeket  elégítsenek ki,  mert  az emberek ebben látják az
életük értelmét. Nagy kísértés! 

A világ közepe Róma,
ahol olyan gondolatok, értékek  fogalmazódnak meg
ebben  az élménymániában szenvedő világ számára,

amelyek  az életet jelentik!

A Szentatya ilyenekről beszél: 
Vannak-e még helyek, ahol a csendnek van hangja? 
Vannak-e még helyek, ahol az igaz szónak van létjogosultsága?
Vannak-e szigetek, ahol az emberi élet számára fontos értékek megvannak, vagy már  
Vannak-e még helyek, ahol a kicsinyke fényre odafigyelnek 

     ebben az iszonyú nagy sötétségben?
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Ez a fény, ez a kevéske fény többet jelent az ember számára, 
mint a reklámok!

Életünk lényege az örömszerzés, a másik szolgálata!
Ne nyugtalankodjunk! Isten mozgatja a szálakat! Engedjük, hogy ez a mai üzenet, karácsony
üzenete megszólítson bennünket is? Ez az ünnep átalakította az egész emberi gondolkodást.
Ahogy  az  evangéliumban  hallottuk,  a  főszereplők  az  angyalok,  a  pásztorok  és  Mária.
Angyalok és pásztorok, ami azt üzeni nekünk, hogy az ég meg a föld összetartozik! Ebben a
világban annyi értetlenséggel találkozunk, azért mindegyikünk valami angyalira, mennyeire,
valami égire vágyakozik. 

Ez az ünnep arról beszél, hogy az ég meg a föld összetartozik!
Az ég Ura, az ég Gyermeke lesz ennek a földnek Emberévé!

A pásztorok mit értettek ebből a titokból, amit az angyalok hirdettek? 
Valószínű, hogy igen keveset! 
Egy biztos, hogy ezek a pásztorok megmozdultak! 

Mi mit értünk ebből a titokból? 
Azt hiszem, hogy nem többet, mint ők! 
Csak sejtéseink lehetnek, mint ahogy nekik is csak sejtéseik voltak! 
A kérdés az, hogy mi megmozdulunk-e, elindulunk-e?

Odafigyelünk-e a Szűzanya példájára,
akinek szintén nem volt egyértelmű ennek a titoknak az igazsága! 
Viszont azt hallottuk, hogy szívébe véste a pásztorok szavait,
ezeknek az egyszerű embereknek a szavait 
és azokon gyakran elgondolkodott!

Mit kell szívünkbe vésni?
Miről kell gyakrabban elgondolkodnunk?

Azon-e, amit az élményvilág kínálgat, vagy azon, amit a világ mai központja, Róma vet föl
nekünk embereknek? Nem véletlen,  hogy a Szentatyát  az  év  emberének mondják!  Olyan
gondolatok szólalnak meg az ajkán, amire valóban szükségünk van!

Az ünnep lényeg, hogy Isten önmagát ajándékozza nekünk!
Ezzel megragad bennünket, mozgásba hoz bennünket!

Miről  van szó? Az egocentrikus gondolkodásunkból  forduljunk a másik felé! Gondoljunk
arra, hogy az ember általában magának vásárol. Már otthon végiggondoljuk, hogy a boltban a
kínálatot látva mire van szükségünk. Ennek az isteni ajándéknak nyomán az ember ebből az
egocentrikus  világából  kitekint,  mások  felé  fordul!  Valami  csoda  folytán  karácsonyra
készülve azzal kezdünk foglalkozni,  hogy mire van szüksége a másiknak? Mit  szeretne a
másik,  hogy tudnék neki  örömet szerezni? Azzal  kezdünk egyre többet foglalkozni,  hogy
tudunk a másiknak örömet szerezni? 

Ez a nagy fordulat! E felé kell az embernek elindulnia!
Az egocentrikus világból az ajándékozás, az örömszerzés és a szolgálat felé!

Ez az életünk lényege! Ez karácsony központi üzenete!
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Ennek az új gondolkodásnak begyökerezése: vagy ki tudunk lépni önmagunkból és azzal
kezdünk  foglalkozni,  hogy  mire  van  szüksége  a  másiknak,  a  társunknak,   férjünknek,
feleségünknek, anyánknak, apánknak,  testvérünknek, gyerekünknek, a másik embernek!

Vagy minek élünk?

Mennyi akcióról hallunk. Adni jó! Adventben a különböző karitatív szervezetek fogalmazzák
meg: jót  tenni  öröm! Az ajándékozás öröméről  hallunk egyfolytában!  Jó irány!  Nem kell
félteni a világot, nem kell félteni a keresztény értékeket! Karácsony reggelén ezt a gondolatot
szeretném becsempészni mindenkinek a szívébe:

A keresztény értékeket csak gyakorolni kell!
Ezek szerint kell élni! Ilyen egyszerű!

Akkor a világ megváltásáért kezdünk tevékenykedni,
mert csak megváltott világban lehet élni!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek!
Ebben a  imádságban kérjük  Isten segítségét,  hogy ez  a  nagy belső fordulat  megtörténjen
bennünk, valóban egymás felé tudjunk fordulni! Azzal többet foglalkozzunk, hogy mire is van
szüksége a másiknak, hogyan tudjuk egymást szolgálni, hogyan tudunk egymásnak örömet
szerezni, egymást boldoggá tenni!

Ez  életünk lényege!

Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
Azt kívánom mindenkinek, hogy egyre többet sejtsünk meg ennek az ünnepnek titkából! Az
életünk  múlik  ezen  és  az  emberiség  jövője  is!  Függetlenül  attól,  hogy  a  világ  hogyan
gondolkodik, ez az üzenet, karácsony üzenete az egész világ gondolkodását érinti, ha nem is
határozza  meg.  A  mostani  istennélküli  világ  bárhogy  is  ünnepel,  a  keresztények  nagy
ellensége.  Az  ember  értetlenül  nézi,  mert  közben  a  keresztény  üzenetet  mégis  csak
valamiképpen  elfogadják,  legalábbis  a  karácsonyt  illetően.  Többet  törődjünk  a  magunk
ügyével, kicsit kevesebbet ezekkel a világméretű eseményekkel. 

Ennek az ünnepnek legyen helye a gondolkodásunkban! Egymásért éljünk, akkor erőlködhet
az istennélküli világ! A karácsony ősi magyar szó. Karácsong, így mondták a magyarok ezt a
napot. Kara azt jelenti,  hogy sötétség, csong azt jelenti,  hogy ebben a nagy sötétségben a
reményteli fény. 

Ebben az értelemben Karácson legyen mindenkinek remény a sötétségben!

+  Á L D Á S  +
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